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Máte 
pomoc 
v krvi? 

Jihlava

Již řadu let jsou jihlavské školy 
zapojené do projektu Příběhy našich 
sousedů. Týmy školáků vyzpovídají 
pamětníky a jejich životní osud sepí-
ší. Zachovají tak paměti lidí pro dal-
ší generace. Čin důležitý jak pro děti, 
tak i pro generace příští. 

V červnu v gotické síni jihlavské rad-
nice týmy školáků představily život-
ní osudy jihlavské osobnosti Mila-
na „Medvěda“ Koláře, obnovitele 
Havířského průvodu, Josefa Kunde-
ry, herce Horáckého divadla, škol-
níka Vladimíra Veselého, Mirosla-
va Steinera, mapujícího osudy židů 
v Jihlavě, a holandského malíře Wal-
thera Smeitinka s českými kořeny.  

Každý by si měl přečíst životopi-
sy uvedených, ale i těch předešlých 
„sousedů“, jejichž osudy byly popsá-
ny v minulých letech. Při čtení je 
však potřeba upozornit na jednu věc. 

Děti pamětníka vyslechnou a 
vyprávění sepíší. Nejsou schopny 
a ani to není účelem projektu, aby 
informace ověřovaly. Proto se může 
stát, že se v příběhu objeví chybičky. 
Paměť zpovídaných není všemocná, 
nebo se stane chyba i při přepisu. 

V životopise Milana Koláře, kte-
rý pořádal spustu akcí, je zmínka o 
porevoluční době. Jak je zde psá-
no: „Úspěch se neodpouští a s přícho-
dem nového starosty Jihlavy Františka 
Dohnala bylo v roce 1991 další půso-
bení panu Milanovi zastaveno…“ 
Téměř jako důkaz „nekulturnosti“ 
Dohnalovy vlády pak vyznívá i věta, 
že „vedení města za starosty Dohnala 
zrušilo i odbor kultury…“ 

Jak nám ale potvrdil současný 
vedoucí odboru kultury magistrá-
tu Tomáš Koukal, „odbor kultury“ 
nikdy zrušen nebyl. Naopak, jelikož 
v sobě soustředil nejen školství, ale 
i sociální oblast, byl rozdělen na dva 
odbory. Kultura tak naopak dostala 
na radnici samostatnější místo.

Jen drobná chybička, proti které 
se bývalý starosta František Dohnal 
už nemůže bránit. Zemřel v roce 
2013. Příběhy našich sousedů je pro-
to nutné brát při vší vážnosti i s tro-
chou obezřetnosti. Nejedná se o díla 
historiků, ale o „pouhé“ zachycení 
vyprávění lidí. -pk-

Skvělý projekt, ale…

PETICI proti zrušení malých pošt v Jihlavě podepisovali i ti, kteří jejích služeb 
nevyužívají. Myslí totiž na seniory a ostatní, kteří nemají možnost cestovat do 
Aventinu nebo na vytíženou poštu v centru.   Foto: Veronika Dawidowicz

Zachování pošty na Březinkách 
je hlavně díky petici občanů

Kauza slučování a ruše-
ní poboček České pošty lidi 
vehnala k petičním stolkům. 
Město se k nim poté přidalo. 
� Petr Klukan 

„Ve skupině Jihlava – NAŠE MĚSTO 
na Facebooku si ve verších posteskl řidič 
MHD na aktuální téma - rušení tří pobo-
ček České pošty v Jihlavě. Myslíme, že je 
to povedené amatérské veršování…,“ na-
psala nám Miroslava Tůmová z Jihlavy 
a přiložila báseň Jardy Matějky. 

Vtipné veršování glosuje současnou 
situaci v Jihlavě. Říká se, že když jsou 
lidé zoufalí nebo naštvaní, je v české 
nátuře, že si začne z příčiny své frustra-
ce dělat legraci. 

Kauza rušení a slučování poboček 
České pošty v Jihlavě, o kterém jako 

Jarda (Dobrozlák) Matějka: 

Pondělní glosa 
Čekám doma dnes celý den,

píše pošta: „My k vám přijedem!“
Přijde mi balík od mého bratrance,
ale večer mám jen psaní ve schránce.

„Byli jsme tu a vy ne!“
- cesta na poštu mne nemine.

Vyběhnu v trepkách,
vždyť jdu na otočku,
venku lidi v depkách

- ZAVŘELI NÁM POBOČKU!
Zrušili poštu kurňa drát,
začíná mě to pěkně štvát.

Babičky podepisují jakousi petici,
jedna z nich říká mi se slzou na líci:

„Prý někde za kopcem v řepkových polích
nová pobočka České pošty stojí!“
Vyrážím pěšky, neb auta nemaje,
taxíkem byly by to veliké výdaje.

Chodník tam nevede,  před auty skáču,
jsem z toho nešťastný a místy pláču.

Nakonec balík mám, nešel jsem nadarmo,
zpátky mě prý odveze autobus zadarmo.

první informovaly Jihlavské listy, je 
největší událostí posledního měsíce. A 
„přehluší“ i výborné odezvy na nově 
otevřenou světelnou křižovatku v ulici 
Romana Havelky nebo pumptrack za 
desítky milionů. 

Zatímco u zmiňovaných akcí se poli-
tici rádi před stavbami vyfotili, v přípa-
du rušení pošt zaspali a mají co napra-
vovat. 

Možná vše odstartoval Jan Holba, 
správce obchodního centra Březin-
ky, v němž dosud pobočka pošty sídlí. 
Jako správce pravděpodobně zjistil, že 
pošta má komplex v listopadu opustit. 
 (Pokračování na str. 4)


